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Az egészségügyi miniszter Szegeden 

Látonatás a 
Szegedre látogatott tegnap 

dr. Schultheisz Emil egész-
ségügyi miniszter. Először a 
megyei párt- és tanácsi veze-
töknel folytatott megbeszé-
lést az egészségügyi és szo-
ciális ellátás elmúlt öt év-
ben megvalósított fejleszté-
seiről, az eredményekről, il-
letőleg a jelenlegi 5 éves terv 
feladatairól A megbeszélésen 
részt vett dr. Komócsin Mi-
hály, az MSZMP KB tagja, a 
megyei pártbizottság első tit-
kara es Szabó Sándor, a me-
gyei tanács elnöke. Szabó 
G. Lászlói a megyei tanács 
elnökhelyettese a megye 
egészségügyi és szociális 
helyzetéről szólva hangsú-
lyozottan említette a népese-
dési változásokkal összefüg-
gő gondoltat, a közegészség-
ügy és járványügy, a gyógyí-
tó és megelőző munka, az ez-
zel összefüggő fejlesztések 
reális megyei igényeit. Rész-
letesen szólt a szociálpoliti-
kai teendőkről is. A megye 
és a minisztérium vezetői 
megállapították, hogy az 
MSZMP Politikai Bizottságá-
nak és a megyei pórt-vb-nek 
az egészségüggyel kapcsola-
tos állásfoglalása, illetőleg a 
szakmai intézkedesi tervben, 
megfogalmazottak szerint 
valósulnak meg a feladatok. 
A miniszter kifejezésre jut-
tatta, hogy a megyei tanács 
hatodik ötéves tervjavaslatá-
ban foglaltakkal a miniszté-
r ium egyetért. 

Ezután az egészségügyi mi-
niszter és kísérete — köztük 
dr. Koncz János, a megyei 
pártbizottság titkára — a 
szegedi Orvostudományi 
Egyetem rektorával, dr. Pet-
ii Gáborral találkozott, és 
időszerű egyetemi kérdések-
ről folytattak eszmecserét. A 
miniszter délben a városi 
tanács kórház-rendelőintéze-
tének új kétszáz ágyas pavi-
lonját tekintette meg, melyet 
a napokban vettek birtokuk-
ba a betegek és az ott dolgo-
zók. Jelen volt dr. Komócsin 
Mihály, a megyei pártbizott-
ság első titkára, Szabó Sán-
dor, a megyei tanács elnöke, 
dr. Székely Sándor, a szege-
di városi pártbizottság titká-
ra és Papp Gyula, a városi 
tanács elnöke is. Vas Gábor 
színművész szavalata után 
dr. Varkonyi László főorvos, 
a városi tanács egészségügyi 
osztályának vezetője mutat-
ta be az ú j intézményt, mél-
tatta jelentőségét. 

A városi kórházat 1810-ben 
alapították. így ez az ország 
kilencedik, legrégebbi fekvő-
betegeket ellátó intézete. 
Időszerű tehát a nagyarányú 
rekonstrukció, amelynek je-
lentős állomása a 200 ágyas 
hotelrész átadása. A rekonst-
rukció folytatásakent köz-
ponti diagnosztikai vizsgáló 
helyeket, központi műtőblok-
kot es sterilizálót alakítanak 
ki. 

A korszerűtlen körülmé-
nyek mellett az egészségügyi 
intézmények integrációja, a 
belgyógyászati és manuális 
szakmák ésszerű csoportosí-
tása is indokolta a kórházi 
pavilon fölépítését, amely-
hez a megfelelő pénzügyi fe-

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 
Az egészségügyi miniszter köszönetét fejezte ki az építők-

nek, majd kitüntetéseket adott át 

dezet a város rendelkezésére A kitüntetések átadása 
is állt az ötödik ötéves terv- után szót kért dr. Szekér Lá-
bén, A beruházási program- jos, a szabadkai egészségvó-
terv elkészítése során merült delmi intézet igazgató főor-
föl annak a lehetősége, hogy vosa, aki méltatta a két Vá-. 
az ú j egészségügyi intéz- ros közötti egészségügyi 
ményt részben a megievő együttműködést. Végül dr. 
házgyári, részben űjabb pa- Bánfalvi Gézq. igazgató 
nelek felhasználásával építik : főorvos a kórfrájE-rendelőinté-
föl. A tervező, a DBLTÉRV ' zet dolgozói névében lcöszö-
es a kivitelező, a DÉLÉP üt- netet mondott a tervezőknek, 
törő munkát vállalt, hiszen építőknek, mindazoknak, 
ennek a technológiának nincs akik hozzájárultak a gyógyí-
hagyománya a hazai kórház- tó intézmény fejlesztéséhez, 
építkezéseknél. fölújitásához, majd a vendé-

A monolit beton fogadó- gek megtekintették a már 
szintből és öt emeletből álló betegekkel benépesült kór-
épületben szintenként 40 házi pavilont, 
ágyas ápolási egységek kap- . miniszter délután — a 

^ k t o í r t V A a C é l S r h Ű e ^ i " - í v T p a r t . Í t a n ^ i ve* alakított előcsarnok biztosit- ** eervfitt _ a riLzki zetőkkel együtt — a deszki 
tüdőkórház-gondozóintézet-

be latogatott, amely az ötö-
dik ötéves terv végén 141 
ágyas pavilonnal bővült, s 
ahol létrehoztak egy 47 
ágyas kardiológiai rehabili-
tációs osztályt is. 

ja a kapcsolatot a régi és az 
ú j épület között. Az új 
szárnyban működik a trau-
matológiai, a sebészeti és há-
rom szinten a belgyógyásza-
ti osztály. A 63,3 millió fo-
rintból épült kórházi pavilon 
berendezésében, szépítésében 
jelentős társadalmi munkát Dr Schultheisz Emil ezután 
vállaltak a kórház-rendelőin- az ' ópusztaszeri, még épülő 
tézet szocialista brigádjai, az 150 személyes szociális ott-
egyes munkahelyek és más honba látogatott el, amelyet 
szegedi vállalatok dolgozói is. _ várhatóan — néhány hó-

Az ú j épület átadásával le- n a p m ú lva b irtokukba vehet-
hetőség nyílt arra. hogy aki- n e k a z idős emberek. A mi-
ürült rókusi kórházban — niszter megtekintette a Nem-
kisebb felújítás után krö- z e t i Történeti Emlékparkot 
nikus-reumatológiai osztá- is> m ^ d a z esi órákban visz-
lyokat hozzanak létre. szautazott a fővárosba. 

Dr. Schultheisz Emil mél- , 
tattá az újszerű építési vál-
lalkozás jelentőségét, és an-
nak gazdaságos megvalósítá-
sát, majd a Kiváló Munká-
ért kitüntetést nyújtotta át a 
kórházi pavilon építése során 
kiemelkedően dolgozóknak: 
Kocsis Mihálynénak (intézet-
vezető főnővéri, ördögh Já-
nosnak (igazgató gazdasági 
helyettese). Takács Jánosné-
nak (DÉLTERV tervező 
mérnöki, Nagypál Miklósnak 
(Beruházási Vállalat, főmér-
nök) és Simon Sándornak 
(DÉLÉP, művezető). 

Kiváló Dolgozó kitüntetés-
ben részesült dr. Janka Já-
nosné ( a gazdasági osztály 
vezetője) és Kiss Árpad (a 
műszaki osztály vezetője). Ti-
zenketten pénzjutalmat Kap-
tak. 

Bányatervezési 
tanácskozás 

A bányászati kutatás, mű- országból és az NSZK-ból is 
szaki fej^esztes és tervezés mintegy 40 szakember érke-
mintegy 250 szakemberenek zet.t a tanácskozásra, 
részvételével kétnapos or- Kapolyi László ipari mi-
szagos bányatervezési kon- nisztériumi államtitkár vi-
ferencia kezdődött szerdán tainditó előadásában az ásvá-
Bvdapesten a Magyar Tudo- nyi nyersanyagok hasznosí-
mányos Akadémia kong- tásáról szólva arra hívta fel 
resszusi termében. Az Orszá- a figyelmet, hogy hazai for-
gós Magyar Bányászati és rásokból származó nyers-
Kohászati Egyesület és a anyagaink sokoldalúbb fel-
Központi Bányászati Fejlesz- dolgozásával lényegesen bő-
tés: Intézet meghívására vebb választékot kell kínálni 
Csehszlovákiából Lengyel- a felhasználóknak. 
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LisoiozI Pál 
aranyában, Lázár György 

Győr-Sopronban 
Losonczi Pál, az MSZMP ba, amely a szovjet testvér- többi között elmondta, hogy 

Politikai Bizottságának tag- város nevét viseli. Az új a Győr-Sopron megyei üze-
ja. az Elnöki Tanács elnöke negyed — amint arról Né- mek az első negyedévben 2,7 
szerdán két napra Baranya meth Lajos, a városi tanács százalékkal többet termeltek, 
megyébe látogatott. Pécsett elnökhelyettese tájékoztatta mint az elmúlt év hasonló 
a pártbizottság székházában a vendégeket — ma már időszakában. Az év elején 
a megye vezetői fogadták, harmincezer embernek ad zavartalanul indult meg a 
Lukács János, a megyei otthont és ez a szám a kő- termelés, nem jelentkeztek 
pártbizottság első titkára vetkező évtizedek, lakásépít- komolyabb hiányosságok az 
tájékoztatta. Baranya gazda- kezése nyomán megduplázó- anyag-, és alkatrészellátás-
sági, politikai, társadalmi és dik. A városrész szívében ban. 
művelődési helyzetéről, s a épülő nevelési központot A Miniszteranács elnöké-
fejlesztés további céljairól, Szilágyi János igazgató mu- nek útja ezután a Kisfalu-
feladatairól. tat ta be. dy Szinhdzba vezetett, ahol 

! Az Elnöki Tanács elnöke A program a Pécsi Álla- a társulat vezetői fogad-
déleiőtt vendéglátóinak tár- m i Gazdaságban zárult. Cser ták, s Pétervári István igaz-
saságában felkereste az or- László igazgató arról tájé- gató a színház belső élete-
szág egyik legnagyobb bőr- koztatta az Elnöki Tanács ről, művészi munkajárói tá-
ipari üzemét: a XVIII. szá- elnökét, hogv a tízezer hek- jékoztatta. Elmondta, hogy 
zadban alapított Pécsi Bőr- táron gazdálkodó mezőgaz- a színháznak 150 művésze es 
gyárat. Az üzem elsősorban dasági üzem mind nagyobb összesen csaknem 320 dol-
ruházati és cipőbőrt gyárt a részt vállal Pécs ellátása- gozója van. Előadasaik iránt 
hazai feldolgozó ipar számá- ban. A város alatt levő ki- nagy az érdeklődés. Jelentős 
ra, s termékeinek jelentős használatlan pincékben pél- eredményüknek tekintik, 
része kerül ily módon is dául gombatermelésre ren- hogy 13 ezer bérletesüknek 
exportra. A vendégek megte- dezkedtek be ós innen már több mint a fele munkás. A 
kintették a sertésvelúr-üzem- 3 2 idén 170—180 tonna ter- művészi munkáról szólva 
részt, amely az elmúlt öt- més került piacra. Az egyik hangsúlyozta, hogy a Győri 
éves tervben kezdte meg a gombapincét meg is szem- Balett néven ma már az 
termelést és ma már évi lelték a vendégek. A Pécs országhatárokon túl is ismert 
kétmillió négyzetméternyi közelében levő Üszögpusztán, és elismert balett tagozat 
puhabőrt állít elő mégpe- s P ° r t - és kirándulóközpontot kiemelkedő és egyenletes 
dig 420 színben, illetve szín- hozott l ébe a gazdaság, lo- művészi teljestményt nyűjt . 
árnyalatban. A Zrínyi Miklós v a s bemutatót láthatott Lo- Lázár Györgv a beszélge-
bőrfaragó brigád kérésére Lo- sonczi Pal es kísérete, majd ^ u £ á n megtekintette az 
sonczi Pal bejegyzést tett a megtekintették a mult évben igazság pillanata című egész 
brigádnaplóba, majd hosz- helyreállított: ba-okk kas- ggt^ b e tö l tő belettkompozí-
szan elbeszélgetett a munka- telyt, amely most szalloda- c i ó előaödasát A Frederico 
sokkal ás a vezetőkkel a ként működik. Garcia Lorcának, a mártír-
gyár tevékenységéről, a dol- * halált halt spanyol költőnek 
gozók élet- és munkakörül- • Lázár. György, az. MSZMP emléke.t állító mű koreogra-
m&nyeiről. Székeres Istvánná Pölitikai Bizottságának tagja, fiáját Markó Iván, az együt-
igazgató és Csiga István a Minisztertanács elnöke tes vésető jé készítette/ A 
pártbizottsági t i tkár él- szerdán a késő délutáni hagyománnyal szakítva pró-
mondta a vendégeknek, hogy órákban Győr-Sopron me- závai és zenével komponálta 
a bőr világpiacán rendkí- gyébe, érkezett A vendéget egybe a táncot. Lázár György 
vül kiéleződött a verseny, a megyei pártbizottság győri elismerését fejezte ki a lá-
ezért nagy erőfeszítéseket székházában Háry Béla első tottak felett, s további sike-
tettek és tesznek a termék- titkár, a pártbizottság tit- reket kívánt az együttesnek, 
szerkezet korszerűsítésére, kárai, és Lombos Ferenc A Minisztertanács elnöké- , 

Losonczi Pál délután Pécs megyei tanácselnök fogadták, nek Győr-Sopron megyed 
legfiatalabb városrészébe lá- s Háry Béla tájékoztatta a programja csütörtökön foly-
togatott el, Lvov-kertváros- megye gazdasági életérőL A tatódik. (MTI) 

Vetik a kukoricát 
B e m u t c S ő S ü & a f ^ m a a e o i i 

A kukoricavetés is döcce- zetben például Bata József Maros-Szög Tsz-ben is. Elö-
nővel indul az elején A gaz- es Soós István a nyomjelző készítették a talajt a tenge-
daságban a folyamatos mun- beállításával bajlódott, rinek, fölszántották, lazítot-
kának megteremtették ugyan Ugyanis be kellett „lőni" a ták, tömörítették a földet, 
a feltételeit — meglazították, távolságot, ellenőrizni a szó- hogy zavar nélkül haladja-
elegyengették a talajt, be- rócsöveket, hogy minden a nalc a modern vetőgépek. Ti-
állították a gépeket, —, rendjén haladjon. Akad ép- zenkétsoros, nagy teljesítmé-
mégis előfordulnak ki- pen munkájuk, mert az öt- nyű automata géppel vetik a 
sebb kiesések. A zákányszé- száz hektárnyi közös kuko- takarmánynak valót. Meg-
ki Egyetértés Szakszövetke- rica nagy része szétszórt, előzték magukat, előbb a 

apró táblákon van. Főleg a napraforgó magját szórták a 
tagok gazdaságaiban kell so- földbe (több mint 300 hek-
kat forgolódniuk a traktoro- táron), s csak utána irányi-
soknak. tották a vetőbrigádot a sző-

Az i* ieaz meeszokták r e g i é s a S 3 e n t ' vány i határ-
m f r ert a záka^tfzéki és ^ k u k o n r a t vetni. Csong-mar ezt a zakanyszeki es m d m e g y é b e a , i d e 7 S mas szakszövetkezetbe! 1 „ma- „ „ _ , . , „ . 
. . , . . „ . . , ezer 300 hektáron termeszte-

smisztak' - m e r t evek ota n e f c kukoricát, kevesebbet, 
mindig rendben haladnak a m j teva, ' N a p r a f o r g ó b ó 
munkák A jo gazdalkodas- g 5 3 0 k t a r a ^ 
hoz mostanra is megtartót- . 
ták a kisebb gépeket. A Bármennyire is sietősek 
szakemberek egyöntetű véle- m o s t , a hatarban a tavaszi 
ménye szerint vétek a kis munkák a szakemberek ta-
parcellákon a mostani drága la,nak alkalmat egy kis ta-üzemanyaggal nagy gépeket pasztalatcserére, a látottak 
járatni — kész ráfizetés, megbeszélésére, ertekelésére. 
Előnyösebb a. régi, kisebb gé- T e f * " a p ' szerdán Szatymazon, 
pekkel dolgozni. a F^n-Magyar Baratsag 

, .. Tsz-ben tartottak eloadast a 
A feketefoldeken mar un- nagvüzemi szóló- és gyü-

nep előtt vetették a kukon- ... ,,,. . , , 
cát. Több mint ezer hektá- ™olcsultctvenyek vizrende-
ron termesztik majd ezt a zéséröl, s a gyakorlatban is 
növényt a szöregi Tisza— bemutatták a talajcsövezést. 

Éljen és virágozzék szeretett hazánk, a Magyar Népköztársaság! 
(Az MSZMP Központi Bizottságának május elsejei Jelszavaiból) 


